
Zápis ze školení českých a slovenských posuzovatelů harckých kanárů, kona-

ného v sobotu dne 22. 10. 2022 v Penzionu Jantar v Havlíčkově Brodě 

Seznam účastníků je uveden v prezenční listině. 

     Školení zahájil v 8.30 (a dále ho také celé vedl) předseda Sboru posuzovatelů harckých 

kanárů Jiří Vrňata, který účastníky přivítal a nejprve nechal odhlasovat návrh programu ško-

lení (jednohlasně přijat). 

Jako prvního vyzval k přednesení stručné zprávy předsedu slovenské Ústřední odbor-

né komise chovatelů zpěvných kanárů Vladimíra Kubíka. Následovaly zprávy předsedy ÚOK 

ČSCH Ing. Ladislava Svobody a předsedů slovenského a českého sboru posuzovatelů Marka 

Petráše a Jiřího Vrňaty. 

 Předseda české ÚOK informoval o završení své snahy dokončit vzorník a související 

dokumenty. Přítomným posuzovatelům pak rozdal po výtisku tohoto uceleného souhrnu 

předpisů pro konání našich soutěží. 

 Následovalo rozdělení delegací posuzovatelů na místní soutěže a na 87. MMS v 

Havlíčkově Brodě. 

Po krátké přestávce přednesl Dr. Edelmann svůj příspěvek na téma, jak hodnotit ne-

ladné a chybné túry. Pro tuto příležitost připravil kolekci svých chovných kanárů, kteří po 

přepelichání některé nešvary přidali ke svým velmi pěkným základním túrám. 

Následoval písemný test připravený Ing. Svobodou, spočívající ve spočtení tří listin a 

jejich detailním vyhodnocením v souladu s aktuálními pravidly. Většina posuzovatelů se dala 

nachytat záludnými chytáky a jejich společné objasnění přispělo k lepší orientaci v problema-

tice. 

Bylo hlasováno o návrhu několika posuzovatelů ohledně organizace odhadu na MS, a 

sice posuzovat všechny kolekce čtveřicí posuzovatelů s vyloučením nejvyššího a nejnižšího 

hodnocení, přičemž by tito čtyři posuzovatelé mohli mít své kanáry v soutěži. Pro návrh hla-

sovalo pět přítomných posuzovatelů, proti jedenáct. 

Přítel Kubík informoval, že by v lednu 2025 u příležitosti 100. výročí prvého mistráku 

na Slovensku rádi pořádali jubilejní ročník, proti čemuž nebylo námitek. 

Poté přítomní pozorně sledovali předvádění kolekcí připravených kolegy Vrňatou, Se-

verou a Svobodou. Měli možnost slyšet mimořádně pěkné túry ve vícero provedeních, takže 

si před soutěžemi mohli vzájemně sblížit svá hodnocení. 

Závěrečné poděkování si zasloužili všichni, kteří na školení přinesli své kanáry a 

zejména pak Ing. Svoboda za obětavé dokončení vzorníku. 

 



Na příští školení přislíbili kolekce přátelé Jankovič, Dobrovolný, Fábera, Vrňata a Seve-

ra. 

        Zapsal: Pavel Pivoňka 


